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proto rád, že i když dosud nemáme k dispozici
konečné počty těchto přihlášek, i z dílčích in-
formací je zřejmé, že budou významně vyšší
než v roce předchozím.

Dělo se něco převratného na poli ochran-
ných známek?

O registraci ochranných známek, tedy názvů,
log, sloganů a podobně je mezi přihlašovateli
tradičně poměrně velký zájem. V ČR je mo-
mentálně v platnosti více než 1,86 miliónu
takto chráněných označení. Jen na národní
úrovni jsme v loňském roce zaznamenali 
7669 přihlášek. Mnohem více jich ale získává
ochranu na našem území prostřednictvím
ochranných známek EU, případně prostřed-
nictvím mezinárodního zápisu. V této oblasti
dochází k významným aktivitám na poli sjed-
nocování praxe patentových úřadů členských
států EU, a tím ke zvyšování právní jistoty ma-
jitelů práv i veřejnosti.

A nač se mohou příznivci péče o nehmotný
majetek těšit letos?

Událostí druhé poloviny roku 2022 bude
předsednictví České republiky v Radě Evrop-
ské unie. Na něj se samozřejmě velmi pečlivě
připravujeme. Očekávám, že v jeho rámci bu-
deme řešit zejména otázky spojené s ochranou
designu průmyslovými vzory, s ochranou ze-
měpisných označení nezemědělských produk-
tů, s dodatkovými ochrannými osvědčeními
a se spuštěním systému jednotného patentu.

Pro řadu firem, zejména těch menších, je
problematika ochrany duševního vlastnic-
tví pořád velmi složitá, často je odrazuje
od aktivního přístupu náročná legislativa
i terminologie... Co byste jim doporučil,
jak byste je povzbudil k větší pozornosti
ohledně tohoto tématu?

Podnikatelé v rámci své činnosti řeší celou řa-
du problémů, takže ochrana duševního vlast-

nictví není mnoha z nich vnímána jako priori-
ta. Studie ale jasně ukazují, že firmy, které vě-
nují péči ochraně svého duševního vlastnictví,
jsou dlouhodobě úspěšnější. Všem, kdo o to
mají zájem, nabízíme v úřadě bezplatné kon-
zultační služby v rámci našeho helpdesku. Na
ten se mohou obracet telefonicky, e-mailem
nebo přijít osobně. Od loňského roku se v Čes -
ku nabízí také služba IP Scan, kterou poskytují
specialisté v oboru. Tato služba je zpoplatněna,
ale velkou část z poplatku je možné kompen-
zovat formou dotace. Více informací ke všem
těmto službám mohou zájemci najít na našem
webu upv.gov.cz.

Když se na odborníky vašeho úřadu zájem-
ce obrátí s určitým dotazem, vždy rádi vy-
světlí, informují, nasměrují. Jaké vzděláva-
cí akce v tomto roce plánujete pro firemní
klientelu, která s ochranou svého know-
-how teprve začíná?

Zaměstnanci ÚPV realizují ročně kolem stov-
ky přednášek, ať už na akcích pořádaných pří-
mo úřadem, nebo pro školy, výzkumné insti-
tuce, orgány státní správy apod. Všechnu naši
osvětovou činnost poskytujeme bezplatně
a snažíme se, aby byla maximálně dostupná.

Informace o plánovaných akcích zveřejňujeme
na našem webu a sociálních sítích, přihlásit se
může opravdu kdokoliv. Pokud má někdo zá-
jem o uspořádání vzdělávací akce na míru na-
příklad ve svém regionu, může nám zaslat žá-
dost a my rádi vyhovíme.

Zajímá se více vysokých škol než dříve
o výuku předmětu k ochraně duševního
vlastnictví?

Problematika ochrany duševního vlastnictví
není bohužel na českých vysokých školách sy-
stematicky pokryta v takovém rozsahu, jak by-
chom si přáli. Samozřejmě je jí věnována po-
zornost na právnických fakultách a vyučována
je i v celé řadě dalších vysokých škol. S mno-
hými z nich máme nastavenu dlouhodobou
spolupráci a moji kolegové z ÚPV se často na
výuce podílejí. Bohužel ale stále není pravid-
lem, že by každý absolvent vysoké školy byl
s problematikou ochrany duševního vlastnic-
tví alespoň rámcově obeznámen. 

Vím, že jste dříve úzce spolupracovali
s Asociací malých a středních podniků
a živnostníků ČR. Jak je to s jinými profes-
ními uskupeními? Kamarádíte s nimi?

S Asociací malých a středních podniků a živ-
nostníků ČR spolupracujeme dlouhodobě
a poměrně intenzivně. Je to přirozené, protože
její členové, tedy malé a střední podniky, jsou
těmi, kdo by měli systém ochrany duševního
vlastnictví efektivně využívat ve svůj prospěch.
Na rozdíl od velkých podniků ale nemají ka-
pacity na pokrytí této oblasti, a potřebují tak
větší podporu. Jsem velice rád, že se nám tuto
spolupráci daří udržovat a rozvíjet. Spolupra-
cujeme samozřejmě i s dalšími institucemi,
např. s agenturami CzechInvest a CzechTrade,
s Technologickým centrem Akademie věd,
s mnoha centry pro transfer technologií na-
příč regiony, vysokými školami a výzkumnými
organizacemi. Jsme rozhodně otevření smys-
luplné spolupráci s jakýmkoliv uskupením,
které se o problematiku ochrany průmyslové-
ho vlastnictví zajímá.
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